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SKUPSTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budzet, sa 45. sjednice, odrzane 21. decembra 2022. godine, podnosi

izvjeStaj
0 razmatranj u PREDLOGA ZAKONA 0 DOPUNIZAKONA 0 POREZU NA DODATU VRIJEDNOST, 

koji su podnijeli poslanici - Klub posianika DF - NSD, DNP RP

U uvodnom obrazlozenju predstavnik predlagaca zakona, poslanik Dejan Durovic, upoznao je 
clanove Odbora da se dopunom Zakona o porezu na dodatu vrijednost predlaze da se PDV 
placa po stopi od 0% za isporuku i ugradnju solarnih fotonaponskih sistema. Ukazao je da bi 
se na ovaj nacin gradanima i privredi olaksalo instaliranje navedenih sistema, poboljsala 
energetska nezavisnost, i ostvarili brojni benefiti po osnovu proizvedene elektricne energije, 
iz novih, obnovljivih izvora, sto je posebno znacajno imajuci u vidu energetsku krizu i 
enorman rast cijena elektricne energije na evropskom trzistu.

Imajuci u vidu da su sjednici prisustvovali predstavnici Ministarstva finansija, saopstili su da 
trenutku, stav Ministarstva finansija da ne podrzava navedeni Predlog zakonaje, u ovom

imajuci u vidu potrebu ocuvanja budzetskih prihoda, te da se o predlozenom rjesenju 
potencijaino moze razgovarati za narednu budzetsku 2024. godinu, kao i ukazali na potrebu 
sagledavanja rjesenja predvidenih direktivama EU, koje predvidaju samo nizu stopu PDV-a. 
Istakli su da foConaponski sistemi obuhvataju sirok spektar proizvoda i da je potrebno 
tarifiranje istih. Takode, ukazali su da je predlozenom dopunom clana 25 Zakona o porezu 
dodatu vrijednost tretiran samo unutrasnji promet, te da nije predvidena izmjena odredbi 
clana 28 Zakona, koja tretira oslobadanje placanja PDV-a kod uvoza proizvoda. Kada je u 
pitanju izgradnja energetskih objekata, naveli su da su u postojecem zakonskom rjesenju 
energetski objekti odredene snage, iznad 10 MW, oslobodeni placanja PDV-a. Takode, 
informisali su clanove Odbora da je Vlada usvojila Predlog zakona o izmjenama i dopunama 
zakona o PDV-u, koji, izmedu ostalog, predvida i izmjene kada je u pitanju elektricna energija 
i dalje uskiadivanje sa direktivama EU, cime se stvara bolji i konkurentniji polozaj za 
energetsko trziste.

na

Na Odboru je, takode, konstatovano da Vlada, do pocetka odrzavanja sjednice, nije dostavila 
misljenje o Predlogu zakona.



Tokom rasprave, poslanici su ukazali da je predlozeno zakonsko rjesenje znacajno sa aspekta 
potrebe sigurnog snabdijevanja gradana elektricnom energijom, imajuci u vidu energetsku 
krizu u svijetu i poremecaje na triistu, kao i neizvjesnost hidroloske situacije u Crnoj Gori. 
Takode, iskazano je misljenje da slicna zakonska rjesenja postoje u zemljama regiona, te da 
treba sagiedati mogucnost primjene istog.

Odbor je, nakon rasprave, sa sedam glasova „za‘‘ odlucio da predlozi SkupStini da usvoji 
Predlog zakona o dopuni zakona o porezu na dodatu vrijednost, koji su podnijeli poslanici - 
Klub poslanika DF - NSD, DNP RP.

Za izvjestioca Odbora na sjednici SkupStine odreden je poslanik Dejan Durovic.
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